



ວາລະສານ ສມກາຈ

ສະບັບທີ 3, ເດືອນມັງກອນ ປີ 2014

ບົດບັນນາທິການ



ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານທີ່ນັບຖື,

ພວກຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຍິນດີ ທີ່ຈະນຳສະເໜີວາລະສານສະບັບທີ 3 ຕໍ່ບັນດາທ່ານ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ໃໝ່ທີ່ວ່າ "ວາລະສານສມກາຈ". ວາລະສານດັ່ງກ່າວນີ້ແມ່ນຈະຖືກພິມເຜີຍແຜ່ ອອກສອງເທື່ອຕໍ່ປີ ເຊິ່ງມີທັງສະບັບທີ່ພິມອອກເປັນເອກະສານ

ແລະ ສະບັບທີ່ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ໃນເວັບໄຊ ຂອງ ສມກາຈ (www.laomfa.org).

ສມກາຈ ເຊິ່ງເປັນສະມາຄົມທີ່ຕັ້ງຂຶ້ນມາໃໝ່ ຈະໃຫ້ການບໍລິການທີ່ຫຼາກຫຼາຍແກ່ສະມາຊິກຂອງພວກເຮົາ ໂດຍອີງຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງສະມາຊິກ ດ້ວຍການເນັ້ນໜັກເປັນພິເສດໃສ່ວຽກງານການເສີມສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ. ພວກຂ້າພະເຈົ້າຫວັງຢາງຢິ່ງວ່າ ວຽກງານນີ້ຈະຊ່ວຍປັບປຸງຜົນການດຳເນີນງານຂອງສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງ ສມກາຈ ແລະ ຈະເປັນການປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກໂດຍລວມ.

ໃນນາມຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ ສມກາຈ, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍຖືໂອກາດນີ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບັນດາທ່ານທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນຢ່າງຫ້າວຫັນເຮັດໃຫ້ວາລະສານສະບັບນີ້ເຕັມໄປດ້ວຍເນື້ອໃນທີ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນໃນການພັດທະນາຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກ ແລະ ຂໍສະເໜີມາຍັງບັນດາທ່ານໃຫ້ສົ່ງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ປະສົບປະການທີ່ໜ້າສົນໃຈ ຫຼື ເລື່ອງລາວທີ່ປະສົບຜົນສຳເລັດ ມາໃຫ້ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ເພື່ອຈະນຳເອົາອອກໃນວາລະສານສະບັບຕໍ່ໄປ.

ພວກຂ້າພະເຈົ້າຫວັງຢາງຢິ່ງວ່າ ວາລະສານຂອງ ສມກາຈ ສະບັບນີ້ ແລະ ສະບັບຕໍ່ໄປຈະເປັນທີ່ໜ້າສົນໃຈ ແລະ ໃຫ້ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ເປັນປະໂຫຍດແກ່ບັນດາທ່ານ. ພວກຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຍິນດີ ທີ່ທ່ານຈະໃຫ້ຄຳຕຳນິຕິຊົມ ແລະ ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ເພື່ອເປັນການປັບປຸງວາລະສານສະບັບຕໍ່ໄປ.

ດ້ວຍຄວາມນັບຖື,

ວັນສີ ຈິນດາວິງ
ປະທານ ສມກາຈ

ສາລະບານ

ການປະກັນໄພຈຸລະພາກ ສາມາດຊ່ວຍລູກຄ້າ ຜູ້ທຸກຍາກ ໃນການບໍລິຫານຄວາມສ່ຽງ	p. 2
ສມກາຈ: ຊື່ໃໝ່ ແລະ ໃບໜ້າໃໝ່ຈຳນວນໜຶ່ງ	p.3
ຂ່າວສານຕ່າງໆຈາກ ສມກາຈ	p. 4



ເຫດການຕ່າງໆໃນຕໍ່ໜ້າ

ກອງປະຊຸມກ່ຽວກັບ ການປະກັນໄພຈຸລະພາກ	21 ມັງກອນ 2014
ການໄປທັດສະນະສຶກສາກ່ຽວ ກັບການຄຸ້ມຄອງຂອງສະພາບໍລິຫານ ນຳສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ ກຳປູເຈຍ	27-29 ມັງກອນ 2014



ການປະກັນໄພຈະພາກ ສາມາດຊ່ວຍ ລູກຄ້າຜູ້ທຸກຍາກ ໃນການບໍລິຫານຄວາມສ່ຽງ

ມີປະຊາກອນຫຼາຍກວ່າສອງຕື້ຄົນທົ່ວໂລກທີ່ຍັງບໍ່ທັນມີການປະກັນສັງຄົມທີ່ເປັນທາງການ. ສະນັ້ນ ປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກຈຶ່ງເປັນຜູ້ຕ້ອຍໂອກາດ ແລະ ມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່ສະພາວະການເສຍຊີວິດ, ການເຈັບໄຂ້ໄດ້ພະຍາດ, ການເກີດອຸບັດຕິເຫດ ແລະ ໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ ເຊັ່ນ: ນໍ້າຖ້ວມ ຫຼື ແຫ້ງແລ້ງ ແລະອີກຢ່າງໜຶ່ງ, ຄວາມຈຳເປັນໃນການຫຼີກລ້ຽງຄວາມສ່ຽງດັ່ງກ່າວ ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກ ຈະຕ້ອງໄດ້ຕັດສິນໃຈແບບດັ້ງເດີມ ເຊິ່ງມັນອາດຈະເປັນການກົດກັ້ນການພັດທະນາເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ. ການປະກັນໄພຈະພາກເປັນວິທີທາງໜຶ່ງ ທີ່ຈະຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້າ ສາມາດບໍລິຫານຄວາມສ່ຽງດັ່ງກ່າວ.

ການປະກັນໄພຈະພາກ ແມ່ນເປັນປະໂຫຍດຕໍ່ປະຊາຊົນ ຜູ້ທຸກຍາກ
ການສຶກສາຄົ້ນຄວ້າໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ການປະກັນໄພໄດ້ສ້າງຜົນກະທົບທາງດ້ານບວກແກ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກ ແລະ ແກ່ຊຸມຊົນຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ. ດັ່ງຕົວຢ່າງວ່າ ການປະກັນໄພສຸຂະພາບສາມາດຫຼຸດຜ່ອນ ລາຍຈ່າຍເງິນໃນຖົງ ແລະ ເປັນການເພີ່ມການນຳໃຊ້ລະບົບສາທາລະນະສຸກ, ຕົວຢ່າງໜຶ່ງອີກກໍຄື ການປະກັນໄພຊັບສິນ ສາມາດເຮັດໃຫ້ຜູ້ປະກອບການວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍມີຄວາມກ້າຫານໃນການປະເຊີນໜ້າກັບຄວາມສ່ຽງຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ລົງທຶນໃສ່ທຸລະກິດຂອງພວກເຂົາເຈົ້າຫຼາຍຂຶ້ນ. ໃນເວລາດຽວກັນນັ້ນ, ຜະລິດຕະພັນໜຶ່ງຂອງການປະກັນໄພຈະພາກ ເຊັ່ນ: ການປະກັນໄພໃນເວລາເສຍຊີວິດ ກໍສາມາດຊ່ວຍປົກປ້ອງຊັບສິນຂອງສະຖາບັນການເງິນຈະພາກ.

ການປະກັນໄພຈະພາກແມ່ນຫຍັງ?
ການປະກັນໄພຈະພາກແມ່ນການປະກັນໄພ ທີ່ມີການປົກປ້ອງຄົວເຮືອນທີ່ມີລາຍຮັບຕໍ່າຈາກຄວາມສ່ຽງສະເພາະຕ່າງໆ. ການປະກັນໄພຈະພາກສະໜອງໃຫ້ໂດຍຜູ້ສະໜອງ(ທີ່ເປັນທາງການ ຫຼື ບໍ່ເປັນທາງການ) ທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ແລະມີການດຳເນີນງານໂດຍອີງຕາມການປະຕິບັດງານດ້ານການປະກັນໄພທີ່ສາມາດຮັບໄດ້ໂດຍທົ່ວໄປ. ນີ້ໝາຍຄວາມວ່າ ຄວາມສ່ຽງທີ່ເກີດຂຶ້ນສາມາດຖືກບໍລິຫານຈັດການໄດ້ບົນພື້ນຖານຫຼັກການຂອງການປະກັນໄພ ແລະ ລົງທຶນໂດຍເປັນປະກັນໄພ.
ແຫຼ່ງ: IAIS, 2007

ຄວາມງ່າຍດາຍແມ່ນເປັນປະເດັນສຳຄັນຂອງການປະກັນໄພຈະພາກ. ຜະລິດຕະພັນຂອງການປະກັນໄພຈະຕ້ອງເປັນທີ່ເຂົ້າໃຈງ່າຍສຳລັບປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ມີລະດັບການສຶກສາຕໍ່າ. ການຈ່າຍເປັນປະກັນ ແລະ ຂັ້ນຕອນໃນການເບີກຈ່າຍເງິນຄືນ ຈະຕ້ອງເປັນຂັ້ນຕອນທີ່ງ່າຍໃນການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານ. ປົກກະຕິແລ້ວ, ການປະກັນໄພຈະພາກແມ່ນມີການພົວພັນກັບຜະລິດຕະພັນດ້ານການເງິນອື່ນໆເຊັ່ນ: ເງິນກູ້ ຫຼື ເງິນຝາກ (ຜະລິດຕະພັນລວມ). ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ເພື່ອວ່າ ການປະກັນໄພຈະພາກຈະກາຍເປັນລະບົບການປະກັນໄພທີ່ມີການດຳເນີນງານແບບທຸລະກິດທີ່ມີຄວາມຍືນຍົງ, ຜູ້ປະກັນໄພຈະຕ້ອງໄດ້ນຳໃຊ້ການປະກັນໄພແບບເປັນກຸ່ມ ເຊິ່ງເປັນການປະກັນໄພທີ່ມີປະສິດທິຜົນດ້ານຕົ້ນທຶນຫຼາຍກວ່າ ແລະ ມີສ່ວນຮ່ວມທີ່ຫຼາຍກວ່າ.

ຜະລິດຕະພັນທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມນິຍົມ: ການປະກັນໄພເງິນກູ້
ມີຜະລິດຕະພັນການປະກັນໄພຈະພາກທີ່ຈັດລຽງຕາມລຳດັບຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອປົກປ້ອງຄົວເຮືອນທີ່ມີລາຍຮັບຕໍ່າ ຕໍ່ກັບຄວາມສ່ຽງທີ່ມັກເກີດຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ເລີ່ມຈາກຜະລິດຕະພັນການປະກັນໄພເງິນກູ້ໃນກໍລະນີເສຍຊີວິດທີ່ງ່າຍດາຍ ໄປເຖິງຜະລິດຕະພັນການປະກັນໄພພິດທີ່ມັກເກີດຂຶ້ນເລື້ອຍໆ. ຜະລິດຕະພັນທີ່ມັກພົບເຫັນເລື້ອຍໆແມ່ນມີດັ່ງນີ້:

- **ການປະກັນໄພເງິນກູ້** ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວ ແມ່ນກວມເອົາຍອດເຫຼືອເງິນກູ້ທີ່ຍັງຄ້າງຊຳລະ ຫຼື ວົງເງິນກູ້ເລີ່ມຕົ້ນ ໃນກໍລະນີທີ່ຜູ້ກູ້ຢືມເສຍຊີວິດ, ແຕ່ຍັງສາມາດລວມເອົາຜົນປະໂຫຍດຂອງການທຳພິທີຊາບານະກິດສິບສຳລັບຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຫຼື ຄູ່ສົມລົດຂອງຜູ້ກ່ຽວ. ຕາມປົກກະຕິແລ້ວ, ຜະລິດຕະພັນນີ້ເປັນຜະລິດຕະພັນແບບບັງຄັບ, ເຊິ່ງໝາຍຄວາມວ່າຜູ້ກູ້ຢືມບໍ່ສາມາດເລືອກວ່າພວກເຂົາເຈົ້າຈະຕ້ອງການຜະລິດຕະພັນນີ້ຫຼືບໍ່.
- **ການປະກັນໄພຊີວິດທີ່ມີກຳນົດ** ເຊິ່ງເປັນການປະກັນໄພທີ່ສະໜອງໃຫ້ແກ່ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກຜູ້ຖືປະກັນໄພໂດຍການຈ່າຍຈຳນວນເງິນເປັນຈຳນວນລວມ ພາຍໃນຊ່ວງໄລຍະເວລາທີ່ກຳນົດໄວ້ໃດໜຶ່ງ ໃນກໍລະນີທີ່ຜູ້ເປັນຫຼັກໃນການຫາລ້ຽງຄອບຄົວເສຍຊີວິດ.
- **ການປະກັນໄພສຸຂະພາບ ແລະ ໃນກໍລະນີເປັນພິການ** ໄດ້ກວມເອົາຄ່າໃຊ້ຈ່າຍດ້ານການເງິນໃນກໍລະນີເຈັບເປັນ ແລະ ເກີດລູກ. ມັນອາດລວມເອົາຄ່າໃຊ້ຈ່າຍດ້ານການແພດໂດຍກົງ ສຳລັບການປ້ອງກັນ ແລະ ປິ່ນປົວ ແລະ ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍທີ່ບໍ່ແມ່ນທາງການແພດ ເຊັ່ນ: ຄ່າເດີນທາງ ແລະ ຄ່າອາຫານການກິນ. ຕາມປົກກະຕິແລ້ວ ການຄຸ້ມກັນແມ່ນອີງໃສ່ເງື່ອນ ແລະ ຂໍ້ຈຳກັດຈຳນວນໜຶ່ງ.
- **ການປະກັນໄພພິດກະສິກຳ** ແມ່ນການປົກປ້ອງຈາກການສູນເສຍໃນເວລາເກັບກ່ຽວຜົນຜະລິດຍ້ອນຄວາມສ່ຽງດ້ານດິນຟ້າອາກາດ ຫຼື ສັດຕູພິດ. ການປະກັນໄພແບບນີ້ແມ່ນມີຜົນກະທົບຕໍ່ການທຳລາຍດ້ານຄຸນນະທຳ ແລະ ການສື່ໂກງ ແລະ ມີຄວາມສາມາດໃນການດຳເນີນງານເປັນທຸລະກິດໄດ້ໜ້ອຍ, ປະຈຸບັນໄດ້ມີການສ້າງຜະລິດຕະພັນໃໝ່ ເຊັ່ນ: ການປະກັນໄພດິນຟ້າອາກາດບົນພື້ນຖານຕົວຊີ້ວັດ ເຊິ່ງເປັນຄວາມພະຍາຍາມໃນການແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ກ່າວມາກ່ອນນັ້ນ.

ມີຜູ້ສະໜອງການປະກັນໄພທີ່ຫຼາກຫຼາຍ
ຜູ້ສະໜອງການປະກັນໄພຈະພາກອາດແມ່ນອົງກອນຂອງຊຸມຊົນ ເຊັ່ນ: ສະຫະກອນ ຫຼື ອົງກອນສຸຂະພາບ ຊ່ວຍເຫຼືອເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ, ສະຫະກອນສິນເຊື່ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຢັດ, ສະຖາບັນການເງິນຈະພາກ ຫຼື ບໍລິສັດປະກັນໄພທຸລະກິດ ທີ່ມີການເພີ່ມຂຶ້ນເລື້ອຍໆໃນປະຈຸບັນ.

ການປະກັນໄພຈະພາກຕ້ອງການໃຫ້ມີລະບົບການແຈກຢາຍ, ເຊິ່ງສາມາດບໍລິຫານໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວດ້ານເງິນທີ່ມີຈຳນວນເງິນໜ້ອຍ ແຕ່ມີການເຄື່ອນໄຫວດ້ານການເງິນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ (ເຊັ່ນ: ການເກັບເປັນປະກັນ), ທີ່ຕັ້ງຢູ່ໄກກັບຜູ້ໃຊ້ບໍລິການສຸດທ້າຍ ແລະ ກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມໜ້າເຊື່ອຖືໄດ້. ສະນັ້ນ, ເພື່ອທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ການບໍລິການໄປເຖິງຕະຫຼາດທີ່ມີລູກຄ້າລາຍຮັບຕໍ່າ, ຜູ້ສະໜອງການປະກັນໄພທີ່ເຮັດເປັນທຸລະກິດຈະຕ້ອງໄດ້ຮ່ວມມືກັບສະຖາບັນການເງິນຈະພາກ ຫຼື ອົງການບໍ່ແມ່ນຂອງລັດຖະບານ, ບໍລິສັດສາທາລະນະປະໂພກ ເຊັ່ນ: ບໍລິສັດສະໜອງໄຟຟ້າ ຫຼື ບໍລິສັດໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໃຫ້ເປັນເຄືອຂ່າຍສຳລັບແຈກຢາຍຜະລິດຕະພັນການປະກັນໄພ.



ສມກາຈ: ຊື່ໃໝ່ ແລະ ໃບໜ້າໃໝ່

ນັບແຕ່ຕອນທ້າຍເດືອນຕຸລາເປັນຕົ້ນມາ, ‘ກຸ່ມການເງິນຈຸລະພາກ’ (ກກຈ) ໃນເມື່ອກ່ອນ ໄດ້ມີຊື່ໃໝ່ ແລະ ໄດ້ມີໃບໜ້າໃໝ່ ຈຳນວນໜຶ່ງ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມ ອັນໃຫຍ່ຫຼວງຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພາຍໃນໄລຍະສອງ ປີຜ່ານມາ ສຸດທ້າຍ ກກຈ ກໍ່ສາມາດໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດຊົ່ວຄາວ ໃຫ້ເປັນ ສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ (ສມກາຈ). ໃນວັນທີ 15 ເດືອນພະຈິກ ສມກາຈ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກຄັ້ງທີ 1 ຂຶ້ນ ເຊິ່ງໄດ້ເລືອກເອົາສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ແລະ ຄະນະ ກຳມະການກວດກາ ຊຸດໃໝ່ ພ້ອມທັງໄດ້ມີການທົບທວນຄືນ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົດລະບຽບພາຍໃນຂອງສະມາຄົມ.

ສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານຊຸດໃໝ່

ສະມາຊິກໄດ້ນຳສະເໜີ ແລະ ຮັບຮອງເອົາສະມາຊິກເກົ່າ 3 ທ່ານ ແລະ ໄດ້ເລືອກເອົາສະມາຊິກໃໝ່ສອງທ່ານ. ສະມາຊິກເກົ່າທີ່ຖືກ ເລືອກເອົາໃໝ່ມີຄື:

ທ່ານ ສາຍສະໝອນ ກວານເມືອງຈັນ,



ຮອງປະທານ ສມກາຈ

ທ່ານເປັນຜູ້ອຳນວຍການຂອງ ສະຖາບັນ ການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ສາຍໄຍ ສຳພັນ, ສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ກຮກຈ ໃນເມື່ອກ່ອນ 2010-2013 . ທ່ານ ມີ ປະສົບປະການຫຼາຍກວ່າ 10 ປີ ໃນການ ສິດສອນໂຮງຮຽນ ແລະ ການບໍລິຫານ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ.

ທ່ານ ສິມຈິດ ບຸນເລື້ອມ,

ສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ສມກາຈ



ທ່ານເປັນປະທານການຂອງສະຖາບັນ ການ ເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກເພື່ອ ການພັດທະນາ, ເປັນສະມາຊິກສະພາ ບໍລິຫານ ກຮກຈ ໃນເມື່ອກ່ອນ 2010-2013, ມີປະສົບການຫຼາຍກວ່າ 20 ປີ ໃນຂະແໜງ ການທະນາຄານ.



ທ່ານ ຈັນທາ ນິ່ງບຸບຜາ ສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ສມກາຈ

ທ່ານ ເປັນຮອງຜູ້ອຳນວຍການ ສກຈຮ ເອກພັດທະນາ, ເປັນສະມາຊິກສະພາ ບໍລິຫານຂອງ ກຮກຈ ໃນເມື່ອກ່ອນ 2010-2013, ມີປະສົບການຫຼາຍກວ່າ 10 ປີ ໃນຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງມີສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານອີກ 2 ທ່ານ ທີ່ໄດ້ ຖືກເລືອກເອົາມາໃໝ່ຄື:



ທ່ານ ນາງ ວັນສີ ຈິນດາວິງ, ປະທານ ສມກາຈ

ທ່ານເປັນຊ່ຽວຊານດ້ານການເງິນຈຸລະ ພາກ, ທັງເປັນທີ່ປຶກສາໃຫ້ແກ່ສະພາ ບໍລິຫານ ສສງ ມິດຕະພາບ. ຈົບການສຶກ ສາລະດັບປະຣິນຍາໂທ ດ້ານການວາງ ແຜນການພັດທະນາລະດັບພາກພື້ນ. ໄດ້ ເຮັດວຽກໃນຂະແໜງການເງິນ ຈຸລະພາກເປັນເວລາຫຼາຍປີ ເຊິ່ງເປັນທັງພະນັກງານສິນເຊື່ອ, ເປັນ ທີ່ປຶກສາດ້ານວິຊາການຝ່າຍລາວ ແລະ ເປັນຄູຝຶກໃຫ້ແກ່ຂະແໜງ ການທີ່ເປັນທາງການ ແລະ ຂະແໜງການເຄິ່ງທາງການ ຂອງວຽກ ງານການເງິນຈຸລະພາກ.

ທ່ານ ນາງ ຂັນມະນີ ສຸທຳມະວິງ,



ສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ສມກາຈ

ທ່ານເປັນຜູ້ອຳນວຍການຂອງສະຖາບັນ ການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກປະຕູຄຳ. ທ່ານມີປະສົບການຫຼາຍກວ່າ 10 ປີ ໃນ ຂະແໜງການພາກທຸລະກິດ.

... ແລະ ຄະນະກວດກາຊຸດໃໝ່

ນອກຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກຂອງ ສມກາຈ ຍັງໄດ້ເລືອກຕັ້ງເອົາ ສະມາຊິກຂອງຄະນະກວດກາ 3 ທ່ານດັ່ງນີ້:

ທ່ານ ເພັດດາລາ ມະນີວິງ, ປະທານ

ທ່ານເປັນຜູ້ອຳນວຍການໃຫຍ່ຂອງ ສສງ ກອງທຶນສະຫະກອນ. ມີປະສົບປະການດ້ານການເງິນຈຸລະພາກຫຼາຍກວ່າ 8 ປີ.

ທ່ານ ໄຊຍາ ທຳມະວິງແສງ, ຮອງປະທານ

ທ່ານເປັນຜູ້ຈັດການຂອງ ສສງ ຫົວແຊຈະເລີນ. ມີປະສົບການ ດ້ານການເງິນຈຸລະພາກຫຼາຍກວ່າ 7 ປີ.

ທ່ານ ສຸພິນ ລາຊະພິນ, ສະມາຊິກ

ທ່ານເປັນຜູ້ຈັດການຂອງ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນ ຝາກ ຈຳປາລາວ. ມີປະສົບການດ້ານການເງິນຈຸລະພາກຫຼາຍກວ່າ 5 ປີ.



ຂ່າວສານຕ່າງໆ ຈາກ ສມກຈ

ກກຈ ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດຊົ່ວຄາວ ເປັນ ສມກຈ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງພາຍໃນໄລຍະເກືອບສອງປີຜ່ານມາ, ກກຈ ກໍ່ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດຊົ່ວຄາວ ໃຫ້ເປັນສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ (ສມກຈ) ຈາກກະຊວງພາຍໃນ ໃນວັນທີ 25 ເດືອນຕຸລາປີ 2013. ສມກຈ ຈະຕ້ອງໄດ້ສົ່ງບົດລາຍງານກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກຄັ້ງທຳອິດ ແລະ ການທົບທວນຄືນ ແລະ ການອະນຸມັດກົດລະບຽບພາຍໃນຂອງຕົນ ໃຫ້ແກ່ກະຊວງພາຍໃນ. ຈາກນັ້ນ, ກະຊວງພາຍໃນຈຶ່ງຈະອອກໃບອະນຸຍາດຖາວອນໃຫ້ແກ່ສະມາຄົມ.

ສມກຈ ໄດ້ຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກຄັ້ງທຳອິດ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດຊົ່ວຄາວຈາກກະຊວງພາຍໃນແລ້ວ, ສມກຈ ກໍ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມາຊິກຄັ້ງທຳອິດຂຶ້ນໃນວັນທີ 15 ເດືອນພະຈິກ ປີ 2013 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍ ສະມາຊິກຂອງສະມາຄົມ, ຄູ່ຮ່ວມງານ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນ ແລະ ພະນັກງານຂອງສະມາຄົມ ຈຳນວນທັງໝົດ 41 ທ່ານ. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ສົນທະນາກັນ ແລະ ໄດ້ອະນຸມັດ ກົດລະບຽບພາຍໃນຂອງສະມາຄົມ, ໄດ້ເລືອກເອົາສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ ແລະ ຄະນະກຳມະການກວດກາ ຊຸດໃໝ່ ແລະ ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຜົນສຳເລັດຂອງສະມາຄົມຕະລອດໄລຍະເວລາ 3 ປີຜ່ານມາ.

ສມກຈ ມີຄວາມຫວັງວ່າຈະໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ UNCDF ແລະ GIZ ເພື່ອທີ່ຈະສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນວຽກທີ່ກຳນົດໄວ້ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍສຳລັບປີ 2014 ໃຫ້ໄດ້ຢ່າງຄົບຖ້ວນສົມບູນນັ້ນ, ສມກຈ ຍັງມີຄວາມຕ້ອງການຊັບພະຍາກອນດ້ານການເງິນ ແລະ ດ້ານບຸກຄະລາກອນເພີ່ມເຕີມອີກຈຳນວນໜຶ່ງ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ, ສມກຈ ໄດ້ຍື່ນບົດສະເໜີໂຄງການໄປຫາໂຄງການ UNCDF-MAFIPP ເຊິ່ງຈະເຮັດໃຫ້ ສມກຈ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນກິດຈະກຳຕ່າງໆໄດ້ ເຊິ່ງໃນນັ້ນລວມມີ ຫຼັກສູດການອອກໃບປະກາດສະນິຍະບັດດ້ານການເງິນຈຸລະພາກ ແລະ ລົງທຶນໃສ່ລາຍຈ່າຍໃນການດຳເນີນງານຂອງ ສມກຈ ຈຳນວນໜຶ່ງ. ອົງການ GIZ ກໍ່ຍັງໃຫ້ສັນຍານວ່າມີຄວາມປະສົງຢາກສະໜອງການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານຊັບພະຍາກອນແກ່ ສມກຈ ຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ລວມທັງຊັບພະຍາກອນດ້ານການເງິນ ແລະ ດ້ານບຸກຄະລາກອນ ໃນຂົງເຂດວຽກງານການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ / ການຝຶກອົບຮົມ.

ສະມາຊິກຂອງ ສມກຈ ໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນເປັນ 52 ສະມາຊິກ ນັບຕັ້ງແຕ່ການພິມເຜີຍແຜ່ວາລະສານສະບັບກ່ອນ (ເດືອນກໍລະກົດ ປີ 2013), ສມກຈ ໄດ້ມີຄວາມຍິນດີໃນການຕ້ອນຮັບສະມາຊິກໃໝ່ຈຳນວນ 10 ສະມາຊິກ, ເຊິ່ງເຮັດໃຫ້ ສມກຈ ມີສະມາຊິກທັງໝົດໃນປະຈຸບັນ ມີເຖິງ 52 ສະມາຊິກ. ສະມາຊິກໃໝ່ແມ່ນລວມມີ: ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກອາລຸນໃໝ່, ມະຫາຊັບ, ເນັກ, ອຸດົມເອກ, ສສງ ມິດຕະພາບ, ສູນພັດທະນາວິສາຫະກິດຮ່ວມມື ລາວ ອິນເດຍ, ບໍລິສັດທີ່ປຶກສາດ້ານການພັດທະນາ ແລະ ວິສາຫະກິດ, ພະແນກການຮ່ວມມືເພື່ອການພັດທະນາຂອງສະຖານທຸດອິດສະຕາລີ, ອົງການຄາດ ແລະ ທ່ານ ບັນດິດ ສີສຸກດາ (ເປັນສະມາຊິກລາຍບຸກຄົນ, ໃນເມື່ອກ່ອນເປັນຕົວແທນຂອງອົງການ GIZ).

ອົງການ SEEP ໄດ້ທຳການປະເມີນຄວາມອາດສາມາດດ້ານເຄືອຂ່າຍຂອງ ກະກວຈ / ສມກຈ ໃນຊ່ວງໄລຍະອາທິດທີ 2 ຂອງເດືອນທັນວາ, ໄດ້ມີທີ່ປຶກສາຈາກອົງການເຄືອຂ່າຍ SEEP ມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ເພື່ອທຳການປະເມີນພາຍນອກ ສມກຈ. ການປະເມີນດັ່ງກ່າວແມ່ນມີເປົ້າໝາຍເພື່ອປະເມີນເບິ່ງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ຜົນການປະຕິບັດງານຂອງເຄືອຂ່າຍ ສມກຈ ຂອງພວກເຮົາ. ການປະເມີນດັ່ງກ່າວນີ້ຈະເປັນການປະກອບສ່ວນທີ່ສຳຄັນເຂົ້າໃນການອອກແບບແຜນຍຸດທະສາດແຜນທຸລະກິດ ສຳລັບປີ 2015-2017.

ສມກຈ ເປັນຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນກອງປະຊຸມກ່ຽວກັບການປະກັນໄພຈຸລະພາກ ສຳລັບ ສກຈ ສມກຈ ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບບໍລິສັດເຄືອຂ່າຍປະກັນໄພແຫ່ງປະເທດລາວ (AGL), ອົງການຮ່ວມມືເພື່ອການພັດທະນາຂອງປະເທດສະວິດເຊີແລນ (SDC) ແລະ ສູນການເງິນຈຸລະພາກ (MFC), ເພື່ອທຳການທ້າງຫາກະກຽມກອງປະຊຸມສຳມະນາກ່ຽວກັບການປະກັນໄພຈຸລະພາກ. ກອງປະຊຸມສຳມະນາເພື່ອນຳສະເໜີກ່ຽວກັບວຽກງານດັ່ງກ່າວແມ່ນຈະຖືກຈັດຂຶ້ນທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນວັນທີ 21 ເດືອນມັງກອນ ປີ 2014 ແລະ ຈະໄດ້ຮັບການເປັນຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກໂດຍຊ່ຽວຊານການປະກັນໄພຈຸລະພາກຈາກບໍລິສັດເຄືອຂ່າຍປະກັນໄພແຫ່ງປະເທດລາວ. ບັນດາສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກຂະໜາດໃຫຍ່ ທີ່ມີຄວາມສົນໃຈໃນການນຳເອົາຜະລິດຕະພັນການປະກັນໄພເງິນກູ້ໃນກໍລະນີເສຍຊີວິດເຂົ້າມານຳໃຊ້ ແມ່ນຈະໄດ້ຖືກເຊີນໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງຕໍ່ໄປ ເຊິ່ງຈະໄດ້ຖືກຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 23 ເດືອນມັງກອນ ປີ 2014.

ການນຳສະເໜີກ່ຽວກັບການທະນາຄານແບບເຄື່ອນທີ່ຂອງ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກນິວຕິ້ນ ໃນກອງປະຊຸມສະມາຊິກ ກກຈ ຄັ້ງທີ 3 ທີ່ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 27 ເດືອນກັນຍາ, ທ່ານ ນ ລິນດາ ສຸວັນນະເຮືອງ, ຜູ້ອຳນວຍການໃຫຍ່ຂອງ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກນິວຕິ້ນໄດ້ນຳສະເໜີກ່ຽວກັບຜະລິດຕະພັນການຊຳລະເງິນແບບເຄື່ອນທີ່ທີ່ເອີ້ນວ່າ ກິບເປ (KipPay). ບົດນຳສະເໜີແມ່ນສາມາດດາວໂຫຼດເອົາໄດ້ທີ່ນີ້:

<http://laomfa.org/images/stories/training/KipPay%20MFWG%20Lao%20Sept%202013%20Lao.pdf>

ທະນາຄານ ເອຊີລີດາ ໄດ້ນຳສະເໜີການດຳເນີນງານຂອງຕົນ ໃນກອງປະຊຸມສະມາຊິກດຽວກັນນັ້ນ, ຍັງມີຕົວແທນ 2 ທ່ານຈາກທະນາຄານເອຊີລີດາລາວໄດ້ນຳສະເໜີກ່ຽວກັບປະຫວັດຄວາມເປັນມາ, ການດຳເນີນງານ ແລະ ຜະລິດຕະພັນ ແລະ ການບໍລິການຂອງທະນາຄານເອຊີລີດາ ໃນ ສປປລາວ. ທ່ານສາມາດເບິ່ງບົດນຳສະເໜີໄດ້ທີ່ນີ້: <http://laomfa.org/lo/about-lao-mfa/workshop-a-trainings/147-3rd-member-meeting-2013-focuses-on-mobile-banking-mfi-supervision-and-acleda.html>

ການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບ ' ການຄວບຄຸມ / ການກວດກາພາຍໃນ' ໃນວັນທີ 14 - 18 ເດືອນຕຸລາ ປີ 2013, ສມກຈໄດ້ຈັດການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບ ' ການຄວບຄຸມ ແລະ ການກວດກາພາຍໃນ' ໂດຍການຮ່ວມມືກັບສູນການເງິນຈຸລະພາກ (MFC) ແລະ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍອົງການ ADA. ເອກະສານຝຶກອົບຮົມສາມາດດາວໂຫຼດເອົາໄດ້ [ທີ່ນີ້](#).



ວາລະສານ ສມກາຈ

ສະບັບທີ 3, ເດືອນມັງກອນ ປີ 2014

ເວັບໄຊ ການເງິນຈຸລະພາກທີ່ເປັນປະໂຫຍດ:

- ເຄືອຂ່າຍທະນາຄານເພື່ອຄົນທຸກຍາກ (BWTP):
www.bwtp.org
- ຄະນະກຳມະການສະເພາະກິດ ການປະຕິບັດງານດ້ານສັງຄົມ (SPTF):
www.sptf.info
- ກຸ່ມປຶກສາຫາລື ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອຄົນທຸກຍາກ (CGAP):
www.cgap.org
- ການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານການເງິນຈຸລະພາກ (MIX):
www.mixmarket.org
- ເກດເວການເງິນຈຸລະພາກ:
www.microfinancegateway.org
- ເຄືອຂ່າຍ ຊີບ (SEEP Network):
www.seepnetwork.org
- ຂໍ້ມູນຂອງທະນາຄານໂລກ - Global Findex:
<http://datatopics.worldbank.org/financialinclusion/country/lao-pdr>
- ຂໍ້ມູນຄວາມໂປ່ງໃສຂອງການເງິນຈຸລະພາກ:
www.mftransparency.org



ພິມເຜີຍແຜ່ໂດຍ:

ສະໜັບສະໜູນ ໂດຍ: ອົງການ ADA

ສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ

ຖະໜົນ ໂພນຕ້ອງ-ໂພນພະເນົາ, ບ້ານໂພນພະເນົາ
ເມືອງໄຊເສດຖາ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປລາວ
ອີເມວ: mfa@laomfa.org

ເວັບໄຊ: www.laomfa.org

ໂທ/ແຟກ: +856 21 900350

ເວລາເຮັດວຽກ: ວັນຈັນ-ວັນສຸກ 8-12, 13-17 ໂມງ

ສະມາຊິກ ສມກາຈ: 52 ສະມາຊິກ